
Generalforsamling for Børkop Handels- & Erhvervsforening 
Den 21.3.2024 
Afholdt i SundhedsCenter Børkop, Nyboder 8, 7080 Børkop 
 
Antal stemmeberettigede medlemmer: 9 
 
Dagsorden iflg. vedtægterne 
 
1. Valg af dirigent: Pernille Jul Jarbæk Nielsen, som startede med at konstatere at 
generalforsamlingen var indvarslet ifølge vedtægterne og dermed erklære denne for lovlig.     
 
2. Kirsten Lynge er valgt som referent 
 
3. Stemmetællere blev Sabrina Skovmose Olesen og Rebecca Kring. 
 
4. Bestyrelsens beretning blev oplæst af formand Luna Jensen. Spontane klapsalver fra 
forsamlingen og dirigenten konstaterede, at der ingen bemærkninger var til beretningen. 
 
5. Foreningens kasserer læste regnskabet op. Kasseren gjorde opmærksom på en ret stor 
diverse-post på 13.600 kr. samt en diverse - ekskl. moms, som dækker renovering af bænke 
og skamler  på torvet. Vedr. udgifter til generalforsamling på 15.000. Sabrina Skovmose 
Olesen henledte opmærksomheden på en tidligere generalforsamling, som blev holdt i 
Kellers Golf, som endte med at blive suspenderet og der derfor blev indkaldt til ekstraordinær 
generalforsamling. Denne blev afholdt "Hos Mette".  
Regnskabet for 2023 udviser et negativt resultat på -15.000 kr. Poul Kring efterlyste en 
balance og bankindestående. Denne var kun med på computeren og Poul blev tilbudt at se 
denne, men han afstod. Kasseren oplyste at beholdningen pr. 1.1. 2024 var ca. 36.000 kr. 
Der er nu udsendt kontingentopkrævninger for 1. halvår 2024, så på dagen står der 57.000 kr. 
på foreningens konto.  
Sabrina Skovmose Olesen spørger om der har været frafald af medlemmer siden 
kontingentopkrævningerne. Kasseren oplyser, at der er udsendt reminder til 7 medlemmer, 
som endnu mangler at betale. Kassereren oplyser at den oprindelige medlemsliste på ca. 60, 
som den så ud da bestyrelsen tiltrådte, er reduceret idet den ikke var opdateret. Flere firmaer 
eksisterede ikke længere. Vi har p.t. 38 potentielt 45 medlemmer. Sabrina pointerede, at hun 
mente at bestyrelsen allerede havde signaleret et engagement og en vilje til at gøre noget for 
medlemmerne og at det nok fremover skulle afspejle sig i et stigende medlemstal.  
Der udspillede sig en diskussion om hvorvidt regnskabet burde være offentligt tilgængeligt. 
Alle bød ind i diskussionen og det blev besluttet, at det godkendte referat udsendes på alle 
medlemmer og at regnskabet kan rekvireres af de, som ønsker det. Der var ønske fra 
medlemmerne om at regnskab, balance og budget for fremtiden var tilgængeligt i 
papirudgave på Generalforsamlingen. Bstyrelsen tog det til efterretning 
 
6. Kasseren fremlagde budget for 2024. (Dette kan rekvireres sammen med regnskabet for 
2023). Der blev luftet forskellige ideer til arrangementer for medlemmerne. 
 



7. Valg af formand. Luna Jensen genopstillede og blev genvalgt. Der var ingen modkandidat. 
 
8. Valg af bestyrelsesmedlemmer. Kirsten Juhl og Martin Gramstrup var på valg og 
genopstillede og blev genvalgt. Der var ingen modkandidater. 
Mathias Abildgaard Jensen havde på forhånd tilkendegivet, at han var villig til at stille op som 
suppleant. Mathias blev desværre forhindret i at møde op. Anden suppleant blev Rebecca 
Kring. Suppleanter er valgt for et år. 
Dirigenten konstaterede herefter at der var valgt en fuldtallig bestyrelse. 
 
9. Valg af revisor. Jonna Harboe havde pr. telefon samme dag indvilget i in absentia at stille op 
som intern revisor. Jonna Harboe blev valgt. Revisor suppleant blev Poul Kring. 
 
10. Behandling af indkomne forslag. Indsendelse af forslagene er bestyrelsen for Børkop 
Handels- & Erhvervsforening. Helle Hjanning bemærkede, at det af hensyn til overblikket 
kunne være hensigtsmæssigt at behandle hver paragraf for sig. Kirsten Lynge redegjorde for 
motivationen til udformningen og fremlæggelsen. Bestyrelsen mener de nuværende 
vedtægter fra 2015 er utidssvarende og ikke tager hensyn til den digitale udvikling samt 
udviklingen i Børkops handelsliv generelt. I dag har samarbejdet med Vejle Kommune og BID 
Danmark overtaget en del af ansvaret for arrangementerne i midtbyen. Bestyrelsen ønsker at 
nå bredere ud til alle medlemmer af BHE. 

§2: Formål: Forslaget er vedtaget ved håndsoprækning. 
§3: Medlemsskab: Forslaget er vedtaget 
§4: Kontingent: Helle Hjannung præciserede fremtidig rykkerprocedure, som vil bestå af 1 
rykker og herefter 1 telefonopkald, hvorefter vedkommende ved fortsat manglende 
betaling er udmeldt uden videre. Forslaget er vedtaget. 
§7: Generalforsamling: Forslaget blev vedtaget. 
§9: Bestyrelse: Ændring af ordlyden i forslaget under pkt. b "Bestyrelsesmedlemmerne 
vælges for perioder på hhv. 3 og 2 år i nævnte rækkefølge". Ændres til 
"Bestyrelsesmedlemmerne vælges for 2 år ad gangen. De 5 bestyrelsesmedlemmer er på 
valg  med 3 det ene år og 2 det følgende". Forslaget blev vedtaget med ovenstående 
rettelse. 
Luna Jensen og Helle Hjannung samt Kirsten Juhl oplyste som kommentar til det nye pkt. j 
at bestyrelsen er gået igeng med at lave en mappe, som skal indeholde alle informationer 
vedr. login, aftaler og procedurer, som er nødvendige for at føre arbejdet for foreningen 
videre. 
Vedr. k, sociale medier. Der var lidt debat omkring definitionen af "sociale medier", men 
debatten sluttede med at den foreslåede tekst var dækkende og formålstjenlig. 

 
§10: Tegning: Forslaget blev vedtaget. 
 
§11: Regnskab: Ændring: "Regnskabet offentliggøres herefter på foreningens hjemmeside". 
Sætningen slettes. Forslaget blev herefter vedtaget. 
 
§12: Foreningens opløsning. Her var ændring kun udskiftning af en formulering. Forslaget blev 
herefter vedtaget. 



 
Dirigenten kunne herefter konkludere at forslagene til vedtægtsændringerne er endeligt 
vedtaget med de aftalte ændringer. 
Forsamlingen klappede.  
 
11. Eventuelt. Poul Kring spurgte om der var planer om at søge midler til diverse formål. 
Sabrina mente at det var nødvendigt, at man selv kunne bidrage med et beløb.  
Kirsten Juhl foreslog, at man kunne søge ekspertise på området.  
Helle Hjannung nævnte at de første 4 måneder af bestyrelsens arbejde har handlet meget om 
oprydning og om at samle op og få overblik, og at det egentlige arbejde for foreningen 
begynder nu. 
Mange emner blev vendt og snakken gik livligt. Indtil Pernille Jul Jarbæk Nielsen kunne sige tak 
for god ro og orden og erklære generalforsamlingen for afsluttet.  
 
Børkop den 25. marts 2024 
 
Referent 
Kirsten Lynge 


